
Referat 

 

 

 

  

  

1. Godkendelse af dagsorden  
2. Velkommen til nye rådsmedlemmer 
3. Orientering fra studenterrepræsentanterne 
4. IOB Strategi – proces for opfølgning 
5. Pre-award forskerstøtte 
6. Ny kandidatuddannelse i Idræt og Sundhed 
7. IOB økonomi 
8. Eventuelt 

 

 
 
  

Emne  Møde i Institutråd for Idræt og Biomekanik 

Dato og tidspunkt Torsdag d. 7. december kl. 13.00-15.00 

Sted  Mødelokale 5 

Inviterede  Jonas Havelund, Pernille Bahne Jensen, Jakob Neuwert Hansen, 

Annemari Svendsen, Danielle Johansen, Karina Lindhus Larsen, 

Lars Elbæk, Joachim Nielsen (næstformand) 

 

Afbud Joachim Nielsen, Niclas Vellier Nyegaard, Merete Møller, Evald 

Bundgård Iversen. 

 

Mødeleder  Jens Troelsen 

 

  

 

 

 



1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt 
 
 
2. Velkommen til nye rådsmedlemmer 
Velkomst til Karina Lindhus Larsen og Danielle Johansen, der er indtrådt i institutrådet som TAP-
repræsentanter på det to ledige pladser, som Stine Duch (overflyttet til SUND) og Tue Skallgård (jobskifte) 
har efterladt.  
 
 
3. Orientering fra studenterrepræsentanterne 
Studenterrepræsentanterne meldte, at de har været rundt på de øvrige studieretninger for at gøre 
opmærksom på deres funktion i institutrådet. 
 
Der blev udtrykt tilfredshed med, at alle tre linjer på uddannelsen i Idræt og Sundhed er blevet oprettet. 
 
Pernille Bahne Jensen kunne meddele, at der er blevet lavet PR for idrætsuddannelsen i form af videoklip 
sammen med SUND’s og IOB’s kommunikationsfolk. Materialet forventes færdigt inden jul. 
 
Det blev nævnt, at indsatser af forskellig karakter for og med instituttet og uddannelsen kolliderer med 
uddannelsens krav om fremmøde. Annemari Svendsen vil tage punktet op på næste studienævnsmøde. 
 
 
4. IOB Strategi – proces for opfølgning 
Jens Troelsen præsenterede instituttets strategi, der er ved at blive layoutet i to udgaver – den fulde version 
og en onepager. 
 
Ambitionen er, at strategien skal være retningsangivende for instituttets arbejde. Integreret i strategien er 
strategiopfølgning i forskellig regi (institutforum, MUS, IOB lederseminar, møder i forskningsenhederne, 
institutrådet, dekanmøder og ledermøder). Institutrådet er således tiltænkt en rolle i strategiopfølgning, idet 
strategien løbende vil blive behandlet i institutrådet. 
 
 
5. Pre-award forskerstøtte 
I institutstrategien er der nævnt, at IOB ønsker at understøtte strategien om at øge den eksterne omsætning 
med 30 % ved at afsætte ressourcer til en person dedikeret til at Styrke arbejdet med ekstern 
fondsfinansiering.  
 
Jens Troelsen har involveret både det forskningsstrategiske udvalg og ledergruppen i arbejdet med at 
beskrive profilen og det organisatoriske ophæng for en fondsmedarbejder. Begge grupper er kommet med 
input til en beskrivelse af profilen. Og fælles for de to grupper er, at de anbefaler et organisatorisk ophæng 
hos Syddansk Forskerstøtte. Dette går Jens Troelsen videre med i sin dialog med prodekan Uffe Holmskov.  
 
 
6. Ny kandidatuddannelse i Idræt og Sundhed 
Jens Troelsen gennemgik strukturen for den nye kandidatuddannelse i Idræt og Sundhed. Grundstrukturen 
er den samme som gennemgået ved seneste institutrådsmøde. 
 
Annemari Svendsen kunne som studieleder fortælle, at der er ved at blive foretaget mindre justeringer forud 
for fremsendelse af kandidatuddannelsen til godkendelse hos dekanen. Dette forventes at ske i uge 50. 



 
Godkendes kandidatuddannelsen, vil der blive afholdt afholdes informationsmøder for 2. og 3. årgang i 
slutningen af januar 2024.  
 
Studenterrepræsentanterne ser positivt på muligheder for at større valgfrihed men appellerede samtidig til, 
at der ville blive afsat tid til i højere grad at guide de studerende i deres valg.  
 
 
7. IOB økonomi 

Jonas Havelund gav en status på økonomien med fokus på 2023. Det ser ud til, at instituttet kommer markant 

bedre igennem 2023 end forventet ved årets start. Der er dog stadig en del ubekendte faktorer grundet 

udsving i forbrugsmønster og samspillet mellem den ordinære drift og den eksterne projektadministration.  

 

Lars Elbæk anmodede om mere indsigt i de økonomiske forhold for at kunne institutrådet i højere grad kan 

agere rådgiver for institutlederen på dette punkt.  

 
 
8. Eventuelt 
Onlinecensur blev drøftet. Punktet drøftes også på samarbejdsudvalgsmødet d. 19. december. 
 
Fordele og ulemper ved hhv. kvarters- og semesterstruktur blev ligeledes drøftet, idet 
studenterrepræsentanterne bemærkede, at der var afsat for lidt tid til koncentreret eksamenslæsning i den 
nuværende struktur. 
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